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حذٌذ حاثٍز انسم انمعىي انثابج حزارٌاً انمعشول مه جزثىمت الاشزٌكٍت انقىنىوٍت انمىخجت نهذٌفان ح

عهى خط خلاٌا سزطان انقىنىن مه مزضى الإسهال فً مسخشفٍاث O169:H41انمعىي وسلالاث 

 انبصزة

 

انذٌفان انمعىي انمفزس مه قبم بكخزٌا الاشزٌكٍت انقىنىوٍت وانمعشونت مه عٍىاث درص حأثٍز .   

مزضى الاسهال فً مسخفٍاث محافظت انبصزة عهى خط خلاٌا سزطان انقىنىن وبخزاكٍش مخخهفت 

واظهزث انىخائج وجىد حأثٍز واضح مه قبم انذٌفان انمعىي فً اٌقاف حكاثز خط خلاٌا سزطان 

   مم000مهغم/ 070.0 انقىنىن عىذ حزكٍش

 Determination the effect of ST enterotoxin isolated from enterotoxigenic 

E.coli and E.coli O169:H41 strains on colon cancer from diarrhoea patients 

in Basra hospitals 

   

  We studied the effect of enterotoxin secreted by bacteria Escherichia coli 

isolated from patients with diarrhea samples in Basra hospitals on colon 

cancer cells line and in a various concentrations, the results showed a clear 

effect by enterotoxin to stop the proliferation of colon cancer cells line at a 

concentration of 0.075 mg / 100 ml. 

 


